
 

 
 
 
 
 

 

Møteprotokoll  

 

 

 
 
 

Utval:  Fylkesutvalet  
Møtestad:  700 , Fylkeshuset,  Molde  
Dato:  11.04.2018  
Tid:  10:30  
Protokoll  nr:  4/2018  

 
Faste  medlemer  som  møtte:    
Namn  Funksjon  Representerer  
Jon Aasen  Leiar  AP 
Gunn  Berit  Gjerde  Nestleiar  V 
Tove-Lise  Torve  Medlem  AP 
Per Vidar  Klee  Kjølmoen  Medlem  AP 
Iver  G. Nordseth  Medlem  V 
Kristin  Marie  Sørheim  Medlem  SP 
Mette  Belden  Medlem  UAVH 
Torgeir  Dahl  Medlem  H 
Frank  Sve  Medlem  FRP 
Margareth  Hoff  Berg  Medlem  FRP 
Knut  Støbakk  Medlem  KRF 

 
Faste  medlemer  som  ikkje  møtte:   
Namn  Funksjon  Representerer  
Charles  Tøsse Medlem  H 
Eva Mariann  Vinje  Aurdal  Medlem  AP 

 
Varamedlemer  som  møtte:  
Namn  Møtte  for  Representerer  
Toril  Røsand  Charles  Tøsse H 
Marit  Nerås  Krogsæter  Eva Mariann  Vinje  Aurdal  SP 

 
Frå  administrasjonen  møtte  på  heile  eller  delar  av  møtet:  
Namn  Stilling  
Ottar  Brage  Guttelvik  
Gunn  Randi  Seime  
Tor  Harald  Hustad  
Arild  Fuglseth  
Rolf  Arnesen  
Inger  Johanne  Moene  
Oddny  Wiggen  
Melvin  Tornes  
Bergljot  Landstad  
Heidi-Iren  Wedlog  Olsen  
Nils-Gunnar  Solli  
Erik  Brekken  
Ole Helge  Haugen  
Ingunn  Bekken  Sjåholm  

Fylkesrådmann  
Ass fylkesrådmann  
Samferdselssjef  
Kontrollsjef  
fylkeskasserar  
Kommunikasjonssjef  
Rådgivar  
Leiar  økonomi  utdanning  
Regional-  og  næringssjef  
Fylkeskultursjef  
Organisasjonssjef  
Fylkesutdanningssjef  
Fylkesplansjef  
Ass fylkesplansjef  
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Henny  Haug  
Per Olaf  Brækkan  
Anthony  Normann  Valen  
Morten  Larsen   

Rådgivar  
Bygg-og  eigedomssjef  
Fylkestannlege  
administrasjonsleiar  
 

 
Sekretariat:  
Namn  Stilling  
Robert  Løvik  
Ann  Torill  Vaksvik  
Kari  Rundmo  

Seksjonsleiar  
Konsulent  
konsulent  

  
 
Leiar  i ungdomspanelet  Urtè  Karanauskaitè  var  til  stades  i møtet.  
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Fylkesutvalet  sitt  møte  tok  til  kl.  10.30  på fylkeshuset  i Molde,  møterom  700,   
under  leiing  av  fylkesordførar  Jon Aasen.  
 
Møtet  vart  sett  med  13  medlemer.  
 
Innkallinga  vart  godkjent  utan  merknader.   
 
 
Til  saklista:  
Frank  Sve  (FRP)   –  Utgreiing  av  Romsdalsaksen  
       -  Bypakke  Ålesund  – Statens  vegvesen  si rolle  
 
Tove-Lise  Torve  (AP) – Bestilling  av  sak  – Todalsfjordprosjektet  – pilot  
 
Kristin  Marie  Sørheim  (SP)-  Innspel  til  høyring  – statleg  vedlikehaldspakke   

-  Brev  frå  Ulstein  kommune  – sjøvarmeanlegg  til  Ulstein  
videregående  skole.  

 
 

Gunn  Berit  Gjerde  (V)-  Elferje  -  ladestasjonar  
 
 
 
Saklista  med  tillegg  vart  godkjent.  
 
 
 
Orientering:  
 
-  fylkesutdanningssjef  Erik  Brekken  orienterte  og  svarte  på spørsmål  om  

søkjartal  og  tilbodsstruktur  i den  vidaregåande  opplæringa.  
 
 
 
Ettersendt:  
Sak  U-24/18  Vedlegg:  Kontrollutvalet  sin  uttale  til  årsrekneskapet  2017  
Sak  U-24/18  Vedlegg:  Revisjonsmelding  2017  
Sak  U-30/18  Vedlegg:  Uttale  frå  Volda  kommune  
Sak  U-32/18  Hanne  Hægh  Ryste  – fritak  frå  verv  -  suppleringsval  
 
 
Saker  overført  frå  fylkesutvalet  09.04.2018  
Sak  U 21/18  Oppstart,  prosjekt  Møre  og Romsdal  som  region  mot  2025  
Sak  U 22/18  Handlingsplan  cruisestrategi  for  Vestlandsfylka  2018  -  2020  
Sak  U 23/18  Nye  transportvedtekter  for  buss,  båt  og  ferje  
Sak  RS 5/18  Høyring  søknad  om  nedlegging  av  reservekraftverket  på Nyhamna  
Sak  RS 6/18  Ferjeanbod  på riksveg  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



4 

 
Saksnr  Innhald  Uoff  
   
U 21/18  Oppstart,  prosjekt  Møre  og Romsdal  som  region  

mot  2025  
 

U 22/18  Handlingsplan  cruisestrategi  for  Vestlandsfylka  2018  
-  2020  

 

U 23/18  Nye  transportvedtekter  for  buss,  båt  og  ferje   
U 24/18  Rekneskap  med  resultatvurdering  og årsmelding  for  

2017  
 

U 25/18  Endring  av  budsjett  2018   
U 26/18  Skjergardsteneste  i Møre  og Romsdal  -  tilskot  til  

drift  og  investering  
 

U 27/18  Campus  Kristiansund  -  programmering   
U 28/18  Rapport  om  desentralisering  av  oppgåver  til  

regionalt  folkevalt  nivå  -  høyringssvar  frå  Møre  og 
Romsdal  fylkeskommune  

 

U 29/18  Forskrift  om  fleksibilitet  i fag-  og  timefordeling  i 
Møre  og Romsdal  fylkeskommune  

 

U 30/18  Strukturelle  endringar  i den  offentlege  
tannhelsetenesta  -  etablering  av  kompetanseklinikk  
i Søre  Sunnmøre  kompetanseregion  

 

U 31/18  Vurdering  av  trafikkforholdene  på fv.  259  Eide-
Høgset  -  svar  på bestilling  frå  fylkestinget  

 

U 32/18  Hanne  Hægh  Ryste  -  fritak  frå  verv  -  suppleringsval   
U 33/18  E39  Lønset  -  Hjelset  -  lokalpolitisk  vedtak  om  

finanisering  
 

 
RS 5/18  

 
Høyring  søknad  om  nedlegging  av  
reservekraftverket  på Nyhamna  

 

RS 6/18  Ferjeanbod  på riksveg   
  

Godkjenning  av  protokoll  
 

 
 
 

U 21/18  Oppstart,  prosjekt  Møre  og  Romsdal  som  region  mot  
2025  

Forslag  til  vedtak:  
1.  Fylkesutvalet  sluttar  seg  til  dei  prinsipp  og føringar  som  går  fram  av  

saksframlegget  for  prosjektet  «Møre  og Romsdal  som  region  mot  2025».   
2.  Fylkesutvalet  utpeikar  følgande  medlemmar  til  styringsgruppa  ……. 
 
 
Behandling  i  Fylkesutvalet  -  11.04.2018   
Tove-Lise  Torve  (AP)  fremma  følgjande  forslag:  
 «Forslag  på medlemmer  styringsgruppa:  
 

Jon Aasen,  fylkesordfører  
Gunn  Berit  Gjerde,  fylkesvaraordfører  
Kristin  Sørheim,  SP»  
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Kristin  Marie  Sørheim  (SP)  fremma  følgjande  forslag  på vegner  av  seg  sjølv,  Tove-
Lise Torve  (AP),  Jon Aasen  (AP),  Per Vidar  Kjølmoen  (AP),  Gunn  Berit  Gjerde  (V)  og  
Iver  Nordseth  (V):  
«  

1.  Fylkesutvalet  ber  styringsgruppa  konkretisere  mål  og  framdrift  for  prosjektet  
og  i dette  arbeidet  ta  omsyn  til  delprosjekt  1 og  dei  innspel  fylkesutvalet  har  
gjeve  til  både  delprosjekt  1 og  2.   

2.  Fylkesutvalet  ber  styringsgruppa  rapportere  til  fylkesutvalet  to  gonger  i året  
3.  Fylkesutvalet  ber  om  at  representantar  for  landbruksnæringa  og for  dei  tre  

største  byane  blir  tekne  med  i referansegruppa.»  
 
Margareth  Hoff  Berg  (FRP)  fremma  følgjande  forslag  på kandidat:  
 «Frank  Sve»  
 
Torgeir  Dahl  (H)  fremma  følgjande  forslag:  
 «Forslag  medlem  i styringsgruppe:  

Charles  Tøsse (H)»  
 
Knut  Støbakk  (KRF)  fremma  følgjande  forslag:  
 «Tillegg:   

Referansegruppa  må  og bestå  med  medlemmer  frå  dei  marine  og maritime  
næringane.»  

 
Torgeir  Dahl  (H)  fremma  følgjande  forslag  til  tillegg:  
 «Tillegg:  

Regionrådene  må  selv  beslutte  hvordan  de vil  være  representert  i 
referansegruppen.»  

 
Votering:  
Pkt.  1:  Tilrådinga  frå  fylkesrådmannen  vart  samrøystes  vedteke.  
Pkt.  2:  Forslag  på medlemmer  til  styringsgruppa  fremma  av  Tove-Lise  Torve,  
Margareth  Hoff  Berg  og Torgeir  Dahl  vart  samrøystes  vedteke.  
 
Forslag  til  tillegg  fremma  av  Kristin  Marie  Sørheim  vart  samrøystes  vedteke.  
Forslag  til  tillegg  fremma  av  Torgeir  Dahl  vart  samrøystes  vedteke.  
Forslag  til  tillegg  fremma  av  Knut  Støbakk  vart  samrøystes  vedteke.  
 
Samrøystes  vedtak  i  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
1.  Fylkesutvalet  sluttar  seg  til  dei  prinsipp  og føringar  som  går  fram  av  

saksframlegget  for  prosjektet  «Møre  og Romsdal  som  region  mot  2025»  med  
slikt  tillegg:  
-  Fylkesutvalet  ber  styringsgruppa  konkretisere  mål  og  framdrift  for  prosjektet  

og  i dette  arbeidet  ta  omsyn  til  delprosjekt  1 og  dei  innspel  fylkesutvalet  har  
gjeve  til  både  delprosjekt  1 og  2.   

-  Fylkesutvalet  ber  styringsgruppa  rapportere  til  fylkesutvalet  to  gonger  i året  
-  Fylkesutvalet  ber  om  at  representantar  for  landbruksnæringa  og for  dei  tre  

største  byane  blir  tekne  med  i referansegruppa  
-  Regionrådene  må  selv  beslutte  hvordan  de vil  være  representert  i 

referansegruppen.  
-  Referansegruppa  må  og bestå  av  medlemmer  frå  dei  marine  og maritime  

næringane.  
 
 2.  Fylkesutvalet  utpeikar  følgande  medlemmar  til  styringsgruppa:  

Jon Aasen,  fylkesordfører  
Gunn  Berit  Gjerde,  fylkesvaraordfører  
Kristin  Sørheim,  SP 
Frank  Sve,  FRP 
Charles  Tøsse,  H 
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U 22/18  Handlingsplan  cruisestrategi  for  Vestlandsfylka  2018  
-  2020  

Forslag  til  vedtak:  
Møre  og Romsdal  fylkeskommune  sluttar  seg  til  «Handlingsplan  cruise  for  
Vestlandsfylka  2018  – 2020».  
 
Samrøystes  tilråding  frå  Regional-  og  næringsutvalet  -  13.03.2018  
Møre  og Romsdal  fylkeskommune  sluttar  seg  til  «Handlingsplan  cruise  for  
Vestlandsfylka  2018  – 2020».  
 
 
 
Fylkesrådmannen  har  ikkje  andre  merknader  og  legg  saka  fram  med  slikt  
forslag  til  vedtak:  
Møre  og Romsdal  fylkeskommune  sluttar  seg  til  «Handlingsplan  cruise  for  
Vestlandsfylka  2018  – 2020».  
 
 
Samrøystes  vedtak  i  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
Møre  og Romsdal  fylkeskommune  sluttar  seg  til  «Handlingsplan  cruise  for  
Vestlandsfylka  2018  – 2020».  
 
 
 

U 23/18  Nye  transportvedtekter  for  buss,  båt  og  ferje  

 
Forslag  til  tilråing:  
1.  Fylkesutvalet  godkjenner  vedlagte  transportvedtekter  for  Møre  og Romsdal  
fylkeskommune  ved  FRAM, slik  dei  går  fram  av  fylkesrådmannen  sitt  saksframlegg  
av  28.  februar  2018.  
 
2.  Fylkesutvalet  gir  fylkesrådmannen  mynde  til  å gjere  endringar  i 
transportvedtektene  dersom  det  er  naudsynt  for  at  Samferdselsdepartementet  skal  
gi  si godkjenning.  
 
3.  Transportvedtektene  tek  til  å gjelde  straks  samferdselsdepartementet  har  gitt  si 
godkjenning.  
 
 
Samrøystes  tilråding  frå  Samferdselsutvalet  -  14.03.2018  
1.  Fylkesutvalet  godkjenner  vedlagte  transportvedtekter  for  Møre  og Romsdal  
fylkeskommune  ved  FRAM, slik  dei  går  fram  av  fylkesrådmannen  sitt  saksframlegg  
av  28.  februar  2018.  
 
2.  Fylkesutvalet  gir  fylkesrådmannen  mynde  til  å gjere  endringar  i 
transportvedtektene  dersom  det  er  naudsynt  for  at  Samferdselsdepartementet  skal  
gi  si godkjenning.  
 
3.  Transportvedtektene  tek  til  å gjelde  straks  samferdselsdepartementet  har  gitt  si 
godkjenning.  
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Fylkesrådmannen  har  ikkje  andre  merknader  og  legg  saka  fram  med  slikt  
forslag  til  vedtak:  
1.  Fylkesutvalet  godkjenner  vedlagte  transportvedtekter  for  Møre  og Romsdal  
fylkeskommune  ved  FRAM, slik  dei  går  fram  av  fylkesrådmannen  sitt  saksframlegg  
av  28.  februar  2018.  
 
2.  Fylkesutvalet  gir  fylkesrådmannen  mynde  til  å gjere  endringar  i 
transportvedtektene  dersom  det  er  naudsynt  for  at  Samferdselsdepartementet  skal  
gi  si godkjenning.  
 
3.  Transportvedtektene  tek  til  å gjelde  straks  samferdselsdepartementet  har  gitt  si 
godkjenning.  
 
 
 
 
Samrøystes  vedtak  i  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
1.  Fylkesutvalet  godkjenner  vedlagte  transportvedtekter  for  Møre  og Romsdal  
fylkeskommune  ved  FRAM, slik  dei  går  fram  av  fylkesrådmannen  sitt  saksframlegg  
av  28.  februar  2018.  
 
2.  Fylkesutvalet  gir  fylkesrådmannen  mynde  til  å gjere  endringar  i 
transportvedtektene  dersom  det  er  naudsynt  for  at  Samferdselsdepartementet  skal  
gi  si godkjenning.  
 
3.  Transportvedtektene  tek  til  å gjelde  straks  samferdselsdepartementet  har  gitt  si 
godkjenning.  
 
 
 

U 24/18  Rekneskap  med  resultatvurdering  og  årsmelding  for  
2017  

Forslag  til  vedtak:  
1.  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  sin  rekneskap  for  2017  blir  godkjent  slik  det  

går  fram  av  saka  og rekneskapsdokumentet,  med  dei  merknader  som  går  fram  
av  revisjonsmelding  for  2017  frå  Møre  og Romsdal  revisjon  IKS.  

 
2.  Rekneskapen  for  kontrollutvalet  og  fylkesrevisjonen  for  2017  blir  godkjent,  jf.  

Revisjonsmelding  for  2017  frå  Møre  og Romsdal  revisjon  IKS.  
 
3.  Rekneskapsmessig  mindreforbruk  for  2017  på 133,856  mill.  kroner  blir  

disponert  slik:  
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Til disposisjon Beløp

Disponering av rekneskapsm essig m indreforbruk  2017 133 856 000

Sum  t il disposisjon 133 856 000

Disponerast  slik: Beløp

Auka drift sram m er 2018 ( j f. t abell 2.1) 97 620 000

Avsetning t il skadefond ( j f. pkt . 3.8) 304 000

Avsetning t il sent ralt  disposisjonsfond 35 932 000

I  alt  disponert 133 856 000  
 
 

4.   Driftsbudsjettet  for  2018  blir  endra  slik:  
 
 

Beløp

Reduserte drift sram m er 2018 ( j f. t abell 2.2) 2 827 000

Avsetning t il sent ralt  disposisjonsfond 2 827 000  
 
 
 
 
 
5.  Investeringsrammene  for  2018  blir  endra  slik:   

Beløp

Rebudsjet t ert e investeringsprosjekt  (  j f. pkt . 4) 88 466 000

Nye/ reduserte løyvingar (  j f. pkt . 4) - 2 425 000

Aksjar og ut lån ( j f. pkt  4)  Kirkegata 1 AS 12 100 000

I  alt  auka investeringar 98 141 000

Finansiert  slik: Beløp

Bruk av lån 71 141 000

Auka m om skom pensasjon på investering 14 900 000

Bruk av investeringsfond 12 100 000

I  alt  finansiert 98 141 000  
 

6.  Årsmeldinga  for  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  for  år  2017  blir  teken  til  
vitande.  

 
7.  Fylkesrådmannen  bes  spesielt  følgje  opp  dei  ansvarsområda  som  har  hatt  

meirforbruk  i 2017.  
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Samrøystes  tilråding  frå  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
1.  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  sin  rekneskap  for  2017  blir  godkjent  slik  det  

går  fram  av  saka  og rekneskapsdokumentet,  med  dei  merknader  som  går  fram  
av  revisjonsmelding  for  2017  frå  Møre  og Romsdal  revisjon  IKS.  

 
2.  Rekneskapen  for  kontrollutvalet  og  fylkesrevisjonen  for  2017  blir  godkjent,  jf.  

Revisjonsmelding  for  2017  frå  Møre  og Romsdal  revisjon  IKS.  
 
3.  Rekneskapsmessig  mindreforbruk  for  2017  på 133,856  mill.  kroner  blir  

disponert  slik:  
 

Til disposisjon Beløp

Disponering av rekneskapsm essig m indreforbruk  2017 133 856 000

Sum  t il disposisjon 133 856 000

Disponerast  slik: Beløp

Auka drift sram m er 2018 ( j f. t abell 2.1) 97 620 000

Avsetning t il skadefond ( j f. pkt . 3.8) 304 000

Avsetning t il sent ralt  disposisjonsfond 35 932 000

I  alt  disponert 133 856 000  
 
 

4.   Driftsbudsjettet  for  2018  blir  endra  slik:  
 
 

Beløp

Reduserte drift sram m er 2018 ( j f. t abell 2.2) 2 827 000

Avsetning t il sent ralt  disposisjonsfond 2 827 000  
 
 
 
5.  Investeringsrammene  for  2018  blir  endra  slik:   
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Beløp

Rebudsjet t ert e investeringsprosjekt  (  j f. pkt . 4) 88 466 000

Nye/ reduserte løyvingar (  j f. pkt . 4) - 2 425 000

Aksjar og ut lån ( j f. pkt  4)  Kirkegata 1 AS 12 100 000

I  alt  auka investeringar 98 141 000

Finansiert  slik: Beløp

Bruk av lån 71 141 000

Auka m om skom pensasjon på investering 14 900 000

Bruk av investeringsfond 12 100 000

I  alt  finansiert 98 141 000  
 

6.  Årsmeldinga  for  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  for  år  2017  blir  teken  til  
vitande.  

 
7.  Fylkesrådmannen  bes  spesielt  følgje  opp  dei  ansvarsområda  som  har  hatt  

meirforbruk  i 2017.  
 
 
 

U 25/18  Endring  av  budsjett  2018  

Forslag  til  vedtak:  
Fylkestinget  vedtek  følgjande  endringar  i driftsbudsjettet.  
 
1.  Møre  og Romsdal  som  region  mot  2015:                                             (i  hele  tusen)  

 
Ramme  
Fylkesting  

 
Tiltak  

Auka  utgift/  
red.  inntekt  

Red.utgift/  
auka  inntekt  

 
D03  

Auke  ramme  D03  Stabsfunksjoner,  ansvar  13800  Plan-  og  
analyseavdelinga  

 
             1 000  

 
                        

 
D01  

Reduksjon  ramme  D01  Fellesutgifter  og  utgifter  til  
fordeling  

                
             1 000  

 
2.  Digitalannonsering  av  rekrutteringsutlysningar  
 
Rekrutteringsannonser  og  andre  digitale  annonser:  

Ramme  
Fylkesting,  
utval  

 
Tiltak  

Auka  utgift/  
red.  inntekt  

Red.utgift/  
auka  inntekt  

 
D11,  58  

 
Red.  ramme  D11  Regional-  og  næringsutvikling  

 
                            

 
                  80  

 
D10,  52  

 
Red.  ramme  D10  Kulturtenester  

  
                  80  

 
D12,  63  

 
Red.  ramme  D12  Samferdsels tenester  

  
                350  

 
D05,  40  

 
Red.  ramme  D05  Vidaregåande  opplæring  

  
                  80  

 
D03  

 
Red.  ramme  D03  Stabsfunksjoner,  Stabsavdelingane  

  
                  70  

 
D09,  51  

 
Red.  ramme  D09  Tannhelseteneste  

   
                  50  
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D03  

Auke  ramme  D03  Stabsfunksjoner,  ansvar  13700  
(Kommunikasjonsseksjonen)  

 
               710  

 

 
Felles  rekrutteringskampanje:  

 
Rammer  

 
Tiltak  

Auka  utgift/  
red.  inntekt  

Red.utgift/  
auka  inntekt  

 
D01  

Red.  ramme  D01  Fellesutg.  og  utg.  til  fordeling,  ansvar  
13200  (Personalseksjonen)  

 
                            

 
                  50  

 
D05,  40  

 
Red.  ramme  D05  Vidaregåande  opplæring  

  
                  50  

 
D03  

Auke  ramme  D03  Stabsfunksjoner,  ansvar  13700  
(Kommunikasjonsseksjonen)  

 
               100  

 
                 

 
Frå skolane  (rekrutteringsannonser  og  rekrutteringskampanje):  

 
Rammer  

 
Skole  

Auka  utgift/  
red.  inntekt  

Red.utgift/  
auka  inntekt  

D05,  05  Atlanten  vgs.   20  
D05,  07  Borgund  vgs.   40  
D05,  08  Fagerlia  vgs.   30  
D05,  09  Fannefjord  vgs.   10  
D05,  10  Fræna  vgs.   20  
D05,  11  Gjermundnes  vgs.   20  
D05,  12  Haram  vgs.   20  
D05,  13  Herøy  vgs.   20  
D05,  14  Kristiansund  vgs.  inkl.  fagskolen   40  
D05,  15  Molde  vgs.   30  
D05,  18  Rauma  vgs.   10  
D05,  19  Romsdal  vgs.   40  
D05,  20  Spjelkavik  vgs.   20  
D05,  21  Stranda  vgs.    10  
D05,  22  Sunndal  vgs.    20  
D05,  23  Surnadal  vgs.    20  
D05,  24  Sykkylven  vgs.    10  
D05,  25  Tingvoll  vgs.    10  
D05,  26  Ulstein  vgs.   20  
D05,  28  Volda  vgs.    30  
D05,  30  Ørsta  vgs.    20  
D05,  32  Ålesund  vgs.   30  
D06,  31  Fagskolen  i Ålesund   10  
 
D03  

Auke  ramme  D03  Stabsfunksjoner,  ansvar  13700  
(Kommunikasjonsseksjonen)  

 
500  

 

 
 
 
 
Behandling  i  Fylkesutvalet  -  11.04.2018   
Korrigering  frå  fylkesrådmannen  under  pkt.  2:  

 
D05,  41  

 
Red.  ramme  D05  Vidaregåande  opplæring  

  
                  80  

 
 
D05,  41  

 
Red.  ramme  D05  Vidaregåande  opplæring  

  
                  50  

 
 
Samrøystes  tilråding  frå  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
Fylkestinget  vedtek  følgjande  endringar  i driftsbudsjettet.  
 
1.  Møre  og Romsdal  som  region  mot  2015:                                             (i  hele  tusen)  

 
Ramme  
Fylkesting  

 
Tiltak  

Auka  utgift/  
red.  inntekt  

Red.utgift/  
auka  inntekt  

 
D03  

Auke  ramme  D03  Stabsfunksjoner,  ansvar  13800  Plan-  og  
analyseavdelinga  

 
             1 000  

 
                        

 
D01  

Reduksjon  ramme  D01  Fellesutgifter  og  utgifter  til  
fordeling  

                
             1 000  

 



12 

2.  Digitalannonsering  av  rekrutteringsutlysningar  
 
Rekrutteringsannonser  og  andre  digitale  annonser:  

Ramme  
Fylkesting,  
utval  

 
Tiltak  

Auka  utgift/  
red.  inntekt  

Red.utgift/  
auka  inntekt  

 
D11,  58  

 
Red.  ramme  D11  Regional-  og  næringsutvikling  

 
                            

 
                  80  

 
D10,  52  

 
Red.  ramme  D10  Kulturtenester  

  
                  80  

 
D12,  63  

 
Red.  ramme  D12  Samferdsels tenester  

  
                350  

 
D05,  41  

 
Red.  ramme  D05  Vidaregåande  opplæring  

  
                  80  

 
D03  

 
Red.  ramme  D03  Stabsfunksjoner,  Stabsavdelingane  

  
                  70  

 
D09,  51  

 
Red.  ramme  D09  Tannhelseteneste  

   
                  50  

 
D03  

Auke  ramme  D03  Stabsfunksjoner,  ansvar  13700  
(Kommunikasjonsseksjonen)  

 
               710  

 

 
Felles  rekrutteringskampanje:  

 
Rammer  

 
Tiltak  

Auka  utgift/  
red.  inntekt  

Red.utgift/  
auka  inntekt  

 
D01  

Red.  ramme  D01  Fellesutg.  og  utg.  til  fordeling,  ansvar  
13200  (Personalseksjonen)  

 
                            

 
                  50  

 
D05,  41  

 
Red.  ramme  D05  Vidaregåande  opplæring  

  
                  50  

 
D03  

Auke  ramme  D03  Stabsfunksjoner,  ansvar  13700  
(Kommunikasjonsseksjonen)  

 
               100  

 
                 

 
Frå skolane  (rekrutteringsannonser  og  rekrutteringskampanje):  

 
Rammer  

 
Skole  

Auka  utgift/  
red.  inntekt  

Red.utgift/  
auka  inntekt  

D05,  05  Atlanten  vgs.   20  
D05,  07  Borgund  vgs.   40  
D05,  08  Fagerlia  vgs.   30  
D05,  09  Fannefjord  vgs.   10  
D05,  10  Fræna  vgs.   20  
D05,  11  Gjermundnes  vgs.   20  
D05,  12  Haram  vgs.   20  
D05,  13  Herøy  vgs.   20  
D05,  14  Kristiansund  vgs.  inkl.  fagskolen   40  
D05,  15  Molde  vgs.   30  
D05,  18  Rauma  vgs.   10  
D05,  19  Romsdal  vgs.   40  
D05,  20  Spjelkavik  vgs.   20  
D05,  21  Stranda  vgs.    10  
D05,  22  Sunndal  vgs.    20  
D05,  23  Surnadal  vgs.    20  
D05,  24  Sykkylven  vgs.    10  
D05,  25  Tingvoll  vgs.    10  
D05,  26  Ulstein  vgs.   20  
D05,  28  Volda  vgs.    30  
D05,  30  Ørsta  vgs.    20  
D05,  32  Ålesund  vgs.   30  
D06,  31  Fagskolen  i Ålesund   10  
 
D03  

Auke  ramme  D03  Stabsfunksjoner,  ansvar  13700  
(Kommunikasjonsseksjonen)  

 
500  
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U 26/18  Skjergardsteneste  i  Møre  og  Romsdal  -  tilskot  til  
drift  og  investering  

Forslag  til  vedtak:  
1.  Fylkestinget  i Møre  og Romsdal  er  positiv  til  at  det  blir  etablert  ein  

skjergardsteneste  i Møre  og Romsdal,  og  vil  bidra  til  å sikre  langvarig  drift  av  ei 
slik  teneste.   

 
2.  Fylkestinget  i Møre  og Romsdal  løyver  ei årleg  ramme  på inntil  400  000  kroner  

til  drift  av  skjergardstenesta,  med  verknad  frå  2019.  Endeleg  tildeling  vil  vere  
basert  på erfaringstal  frå  2018.  Ein føresetnad  for  auka  driftstilskot  frå  2019  er  
at  dei  to  friluftsråda  til  saman  sett  av  ei årleg  driftsramme  til  skjergardstenesta  
på minimum  same  nivå  som  det  fylkeskommunale  tilskotet.  

 
3.  Fylkestinget  i Møre  og Romsdal  løyver  ei ramme  til  kjøp  av  ny  båt  og  nytt  

driftsutstyr  på inntil  2,5  mill.  kroner.  Det  er  ein  føresetnad  at  kommunane  sitt  
samla  bidrag  er  minst  like  stort,  og  at  staten  bidreg  i spleiselaget.  Det  
fylkeskommunale  tilskota  er  avgrensa  til  1/3  av  dei  samla  kostnadane  til  
investeringa,  totalt  7,5  mill.  kroner.   

 
Behandling  i  Kultur-  og  folkehelseutvalet  -  14.03.2018   
Trygve  Holm  (AP)  fremma  spørsmål  om  sin  habilitet  som  styremedlem  i Sunnmøre  
friluftsråd,  og  gjekk  frå  under  røystinga.  
Trygve  Holm  vart  samrøystes  kjend  inhabil  etter  fvl  § 6 1.ledd  bokstav  e.  
10  voterande.  
 
Samrøystes  tilråding  frå  Kultur-  og  folkehelseutvalet  -  14.03.2018  
1.  Fylkestinget  i Møre  og Romsdal  er  positiv  til  at  det  blir  etablert  ein  

skjergardsteneste  i Møre  og Romsdal,  og  vil  bidra  til  å sikre  langvarig  drift  av  ei 
slik  teneste.   

 
2.  Fylkestinget  i Møre  og Romsdal  løyver  ei årleg  ramme  på inntil  400  000  kroner  

til  drift  av  skjergardstenesta,  med  verknad  frå  2019.  Endeleg  tildeling  vil  vere  
basert  på erfaringstal  frå  2018.  Ein føresetnad  for  auka  driftstilskot  frå  2019  er  
at  dei  to  friluftsråda  til  saman  sett  av  ei årleg  driftsramme  til  skjergardstenesta  
på minimum  same  nivå  som  det  fylkeskommunale  tilskotet.  

 
3.  Fylkestinget  i Møre  og Romsdal  løyver  ei ramme  til  kjøp  av  ny  båt  og  nytt  

driftsutstyr  på inntil  2,5  mill.  kroner.  Det  er  ein  føresetnad  at  kommunane  sitt  
samla  bidrag  er  minst  like  stort,  og  at  staten  bidreg  i spleiselaget.  Det  
fylkeskommunale  tilskota  er  avgrensa  til  1/3  av  dei  samla  kostnadane  til  
investeringa,  totalt  7,5  mill.  kroner.   

 
 
 
 
Fylkesrådmannen  har  ikkje  andre  merknader  og  legg  saka  fram  med  slikt  
forslag  til  vedtak:  
1.  Fylkestinget  i Møre  og Romsdal  er  positiv  til  at  det  blir  etablert  ein  

skjergardsteneste  i Møre  og Romsdal,  og  vil  bidra  til  å sikre  langvarig  drift  av  ei 
slik  teneste.   

 
2.  Fylkestinget  i Møre  og Romsdal  løyver  ei årleg  ramme  på inntil  400  000  kroner  

til  drift  av  skjergardstenesta,  med  verknad  frå  2019.  Endeleg  tildeling  vil  vere  
basert  på erfaringstal  frå  2018.  Ein føresetnad  for  auka  driftstilskot  frå  2019  er  
at  dei  to  friluftsråda  til  saman  sett  av  ei årleg  driftsramme  til  skjergardstenesta  
på minimum  same  nivå  som  det  fylkeskommunale  tilskotet.  
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3.  Fylkestinget  i Møre  og Romsdal  løyver  ei ramme  til  kjøp  av  ny  båt  og  nytt  
driftsutstyr  på inntil  2,5  mill.  kroner.  Det  er  ein  føresetnad  at  kommunane  sitt  
samla  bidrag  er  minst  like  stort,  og  at  staten  bidreg  i spleiselaget.  Det  
fylkeskommunale  tilskota  er  avgrensa  til  1/3  av  dei  samla  kostnadane  til  
investeringa,  totalt  7,5  mill.  kroner.   

 
 
 
 
 
 
Samrøystes  tilråding  frå  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
1.  Fylkestinget  i Møre  og Romsdal  er  positiv  til  at  det  blir  etablert  ein  

skjergardsteneste  i Møre  og Romsdal,  og  vil  bidra  til  å sikre  langvarig  drift  av  ei 
slik  teneste.   

 
2.  Fylkestinget  i Møre  og Romsdal  løyver  ei årleg  ramme  på inntil  400  000  kroner  

til  drift  av  skjergardstenesta,  med  verknad  frå  2019.  Endeleg  tildeling  vil  vere  
basert  på erfaringstal  frå  2018.  Ein føresetnad  for  auka  driftstilskot  frå  2019  er  
at  dei  to  friluftsråda  til  saman  sett  av  ei årleg  driftsramme  til  skjergardstenesta  
på minimum  same  nivå  som  det  fylkeskommunale  tilskotet.  

 
3.  Fylkestinget  i Møre  og Romsdal  løyver  ei ramme  til  kjøp  av  ny  båt  og  nytt  

driftsutstyr  på inntil  2,5  mill.  kroner.  Det  er  ein  føresetnad  at  kommunane  sitt  
samla  bidrag  er  minst  like  stort,  og  at  staten  bidreg  i spleiselaget.  Det  
fylkeskommunale  tilskota  er  avgrensa  til  1/3  av  dei  samla  kostnadane  til  
investeringa,  totalt  7,5  mill.  kroner.   

 
 
 

U 27/18  Campus  Kristiansund  -  programmering  

Forslag  til  vedtak:  
Fylkestinget  løyver  250.000  kroner  til  arbeidet  med  å programmere  dei  
fylkeskommunale  funksjonane  i Campus  Kristiansund.  
Løyvinga  vert  finansiert  i sak  om  rekneskap  med  resultatvurdering  og årsmelding  
for  2017.  
 
 
 
Samrøystes  tilråding  frå  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
Fylkestinget  løyver  250.000  kroner  til  arbeidet  med  å programmere  dei  
fylkeskommunale  funksjonane  i Campus  Kristiansund.  
Løyvinga  vert  finansiert  i sak  om  rekneskap  med  resultatvurdering  og årsmelding  
for  2017.  
 
 
 
 
 
 

U 28/18  Rapport  om  desentralisering  av  oppgåver  til  regionalt  
folkevalt  nivå  -  høyringssvar  frå  Møre  og  Romsdal  
fylkeskommune  

Forslag  til  vedtak:  
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1 Møre  og Romsdal  fylkeskommune  er  einig  i dei  prinsipp  og vurderingar  som  
ekspertutvalet  har  lagt  til  grunn  i sin  rapport  for  overføring  av  oppgåver.  
Fylkestinget  viser  til  dei  grunngjevingar  som  blir  gitt  av  fylkesrådmannen  i 
saksframlegget.   
 

2 Dei  oppgåvene  som  blir  anbefalt  overført  vil  styrke  fylkeskommunane  i 
utøving  av  rolla  som  regionale  samfunnsutviklarar.  Forslaget  vil  gi  
fylkeskommunane  fleire  verkemidlar  til  å ivareta  dei  ansvarsområda  som  
allereie  ligg  til  det  folkevalte  regionale  nivået.  Det  vil  styrke  fagmiljøa  våre,  og  
det  vil  gjere  oss meir  interessante  som  samarbeidspartnar  for  statlege  etatar,  
kommunane,  næringslivet  og  kulturaktørar.  Det  kan  gi  meir  effektiv  og  
koordinert  bruk  av  offentlege  ressursar  og  gi  forenklingar  for  kommunane.   
 

3 Forslaga  frå  ekspertutvalet  vil  bidra  til  å desentralisere  makt,  tydeliggjere  
politisk  ansvar  og  utvikle  fylkesdemokratiet.  
 

4 I  tillegg  vil  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  komme  med  følgjande  innspel  til  
departementet:  

 
-  Innovasjon  Norge:  I  tråd  med  forslaget  frå  ekspertutvalet  om  å overføre  

midlar  og  oppgåver  til  regionalt  folkevalt  nivå,  ønskjer  Møre  og Romsdal  
fylkeskommune  at  oppgåvene  og gjennomføringskostnadene  på 553.65  bør  
overførast  frå  Innovasjon  Norge  til  fylkeskommunane.  Det  er  
fylkeskommunane  som  har  det  overordna  ansvaret  for  utvikling  og omstilling  i 
regionen,  og  dette  bør  sjåast  i samanheng  med  arbeidet  elles  i regionen.  
 

-  Prosess:  Ved  overføring  av  oppgåver  frå  statlege  etatar  til  fylkeskommunen  
blir  det  viktig  at  styringssystem  og beslutningsstruktur  blir  gjort  smidig,  slik  at  
verkemidlane  kommer  raskt  og  hensiktsmessig  i bruk.  
 

-  Kompetansepolitikk :  Ekspertutvalet  legg  til  grunn  at  universiteter  og  
høgskolar  bør  samarbeider  tett  med  fylkeskommunane  om  utviklinga  av  
relevante  utdanningstilbod.  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  vil  i den  
samanheng  understreke  behovet  for  at  styrings-  og  finansieringssystemet  av  
universiteta  og høgskolane  blir  innretta  slik  at  det  blir  lønsamt  for  dei  delta  i 
det  regionale  samarbeidet.  
 

-  Kollektivtrafikk:  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  er  samd  i forslaget  frå  
Trøndelag  fylkeskommune  om  at  ekspertutvalet  burde  vurdert  å samle  ansvar  
for  skoleskyss,  kollektivtransport  og  helsetransport.  Spesielt  med  tanke  på at  
det  no  blir  utvikla  mobilitetssystem  som  kan  vere  tverrsektorielle.  
 

-  Taxi:  Ekspertutvalet  kunne  ha  tatt  opp  situasjonen  innafor  drosje  med  ESA-
saka,  og  betydning  av  ein  sterk  regional  løyvemyndigheit.  Det  er  viktig  at  
fylkeskommunane  beheld  løyveansvaret  for  å kunne  integrere  drosje  i det  
regionale  transporttilbodet.  
 

-  Klima  og  miljø:  På bakgrunn  av  erfaringane  som  er  gjort  i 
vassforvaltningsarbeidet  vil  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  trekke  fram  
betydinga  av  at  Miljødirektoratet  får  eit  tydeleg  ansvar  som  fagleg  
støttespelar  for  fylkeskommunane.    
 

-  Akvakultur :  Fylkeskommunane  bør  også  få  ansvar  for  driftsplangodkjenning  
og løyve  til  akvakultur  av  matfisk  i ferskvatn,  begge  heimla  i akvakulturlova.  
Fylkeskommunane  sit  i dag  på kompetanse  til  å ta  over  desse  oppgåvene,  og  
det  vil  kunne  føre  til  betre  ressursbruk  og sterkare  samordning.  
 

-  Vassforvaltning :  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  forventar  at  regjeringa  
stiller  arbeidet  med  endringsforslaget  frå  KLD/OED  i bero,  og  at  denne  
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oppgåva  blir  vurdert  saman  med  andre  oppgåver  for  det  regionale  
folkevalte  nivået  som  ein  del  av  regionreforma.   
 

-  Ressursforvaltning  og  oljeselskapa :  Fylkeskommunane  må  bli  tatt  
tidligare  inn  i prosessen  for  oljeselskapa  sine  utbyggingsplaner  på norsk  
sokkel.  Regionale  myndigheiter  må  holdast  informert  om  fasane  før  
innlevering  av  PUD (plan  for  utbygging  og drift)  og  PAD (plan  for  anlegg  og 
drift).  Det  må  påleggast  utbyggar  å informere  regionale  myndigheiter  om  
moglegheitsstudiene,  konseptstudiene  og forprosjekteringa.  
 

-  Bibliotek:  I  Nasjonal  bibliotekstrategi  2015-2018,  er  det  utvikla  ein  modell  
for  tildeling  av  prosjekt-  og  utviklingsmidlar  som  skal  disponerast  i tre  
hovudområder:  felles  infrastruktur,  arenamidlar  og  utviklingsmidlar.  
Ekspertutvalet  er  ikkje  tydeleg  på om  desse  midlane  skal  overførast  i sin  
heilheit,  eller  om  det  gjeld  delar  av  dei.  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  
meiner  at  ansvaret  i sin  heilheit  bør  overførast  fylkeskommunen,  då dette  vil  
forsterke  ansvaret  og  rolla  vi  har  på fagområdet.  
 

-  Kulturvern:  Det  hadde  vore  ein  fordel  om  mynde  til  å prioritere  og vedta  
sikringstiltak  – innanfor  gitte  økonomiske  rammer  – hadde  følgt  
dispensasjonsmyndet.  Det  vil  vere  i tråd  med  ekspertutvalet  sin  ambisjon  om  
å samle  saksfeltet  på eitt  forvaltningsnivå  og gjere  det  meir  oversiktleg.  
Døme  på slike  sikringsprosjekt  kan  vere  innsamling/kartlegging  av  fonnefunn,  
geofysisk  kartlegging  av  kulturminner  under  markoverflaten,  eller  
restaurering  eller  undersøking  av  skadde  lokalitetar.  Å overføre  
tilskotsordningane  i si heilheit  til  fylkeskommunane,  vil  bidra  til  ei  heilskapleg  
kulturminneforvaltning.    
 

-  Spelemidlar  til  idrett:  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  støttar  ikkje  
tilrådinga  om  at  kriteria  for  fordeling  av  spelemidlar  mellom  fylkeskommunane  
bør  endrast  slik  at  folketal  og  befolkningssamansetning  blir  tillagt  høgare  
vekt.  Vi viser  her  til  Trøndelag  fylkeskommune  si påpeiking  av  at  det  er  andre  
faktorar  enn  fordelingsnøkkelen  som  har  innverknad  på anleggsetableringa.  
Dagens  fordelingsnøkkel  på spelemidlar  bør  derfor  vidareførast.  
 

-  Bufetat  og  familievern :  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  støttar  ikkje  
forslaga  om  å få  overført  oppgåvene  til  Bufetat  og  familievernet.  Dette  ligg  
utanfor  fylkeskommunen  sine  kompetanseområder  i dag  og det  er  truleg  
heller  ikkje  noko  særleg  regionalpolitisk  handlingsrom  i utøving  av  desse  
oppgåvene.  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  støttar  derimot  ei utgreiing  av  
organiseringa  av  barnevernet,  der  både  Bufetat  sine  oppgåver  og  kommunane  
sine  oppgåver  blir  vurdert.    
 

-  Regional  planlegging:  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  ser  det  som  særleg  
viktig  at  plan-  og  bygningsloven  får  inn  ein  heimel  som  forpliktar  staten  ikkje  
berre  til  å delta  i utarbeidinga  regionale  planar,  men  og til  å følge  dei  opp.  
 

-   Heilskapleg  samfunnsutvikling :  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  ber  om  
at  omsynet  til  heilskapleg  samfunnsutvikling  i dei  nye  fylka  blir  vekta  høgare  
enn  sektorane  sine  særinteresser  i den  vidare  behandlinga  av  regionreforma  
og i vurderinga  av  kva  oppgåver  som  skal  overførast  frå  staten  til  det  
folkevalte  regionale  nivået.   

 
 

 
 
Behandling  i  Fylkesutvalet  -  11.04.2018   
Gunn  Berit  Gjerde  (V)  fremma  følgjande  endringsforslag  på vegner  av  seg  sjølv,  
Tove-Lise  Torve  (AP),  Kristin  Sørheim  (SP)  og Mette  Belden  (Uavh):  
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 «Nytt  punkt   4:  
Møre  og Romsdal  fylkeskommune  føreset  at  dei  nye  oppgåvene  til  fylka  blir  
fullfinansierte.  
 
Nytt  punkt  5:  
Møre  og Romsdal  fylkeskommune  meiner  det  er  viktig  at  rapporten  frå  
Ekspertutvalet  får  ei  heilheitleg  handsaming  i regjering  og Storting               
(eksisterande  punkt  4 blir  dermed  punkt  6).  
 
Endring  i tredje  siste  strekpunkt  under  det  nye  punkt  5 (punkt  4 i 
tilrådinga):  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  støttar  overføring  av  
oppgåvene  til  BUFETAT og familievernet.»  

 
 
Votering:  
Pkt.  1 – 3:  Tilrådinga  frå  fylkesrådmannen  vart  samrøystes  vedteke.  
 
Nytt  pkt.  4:  Forslag  fremma  av  Gunn  Berit  Gjerde  på vegner  av  fleire  vart  

samrøystes  vedteke.  
 
Nytt  pkt.  5:  Forslag  fremma  av  Gunn  Berit  Gjerde  på vegner  av  fleire  vart  

samrøystes  vedteke.  
 
Strekpunkt  1-  12:  Samrøystes  vedteke.  
 
Strekpunkt  13   Strekpunkt  – bufetat  og  familievern:  
Det  vart  votert  alternativt  mellom  fylkesrådmannen  si tilråding  og forslag  fremma  
av  Gunn  Bert  Gjerde  på vegner  av  fleire.  Forslag  fremma  av  Gunn  Berit  Gjerde  fekk  
8 røyster  (AP,  V,  SP, UAVH)  og vart  vedteke,  fylkesrådmannen  si tilråding  fekk  5 
røyster  (H,  FRP, KRF) og fall.  
 
Strekpunkt  14-15:  Samrøystes  vedteke.  
 
 
Tilråding  frå  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
1 Møre  og Romsdal  fylkeskommune  er  einig  i dei  prinsipp  og vurderingar  som  

ekspertutvalet  har  lagt  til  grunn  i sin  rapport  for  overføring  av  oppgåver.  
Fylkestinget  viser  til  dei  grunngjevingar  som  blir  gitt  av  fylkesrådmannen  i 
saksframlegget.   
 

2 Dei  oppgåvene  som  blir  anbefalt  overført  vil  styrke  fylkeskommunane  i 
utøving  av  rolla  som  regionale  samfunnsutviklarar.  Forslaget  vil  gi  
fylkeskommunane  fleire  verkemidlar  til  å ivareta  dei  ansvarsområda  som  
allereie  ligg  til  det  folkevalte  regionale  nivået.  Det  vil  styrke  fagmiljøa  våre,  og  
det  vil  gjere  oss meir  interessante  som  samarbeidspartnar  for  statlege  etatar,  
kommunane,  næringslivet  og  kulturaktørar.  Det  kan  gi  meir  effektiv  og  
koordinert  bruk  av  offentlege  ressursar  og  gi  forenklingar  for  kommunane.   
 

3 Forslaga  frå  ekspertutvalet  vil  bidra  til  å desentralisere  makt,  tydeliggjere  
politisk  ansvar  og  utvikle  fylkesdemokratiet.  

 
4 Møre  og Romsdal  fylkeskommune  føreset  at  dei  nye  oppgåvene  til  fylka  blir  

fullfinansierte.  
 
5 Møre  og Romsdal  fylkeskommune  meiner  det  er  viktig  at  rapporten  frå  

Ekspertutvalet  får  ei  heilheitleg  handsaming  i regjering  og Storting        
 
6 I  tillegg  vil  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  komme  med  følgjande  innspel  til  

departementet:  
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-  Innovasjon  Norge:  I  tråd  med  forslaget  frå  ekspertutvalet  om  å overføre  

midlar  og  oppgåver  til  regionalt  folkevalt  nivå,  ønskjer  Møre  og Romsdal  
fylkeskommune  at  oppgåvene  og gjennomføringskostnadene  på 553.65  bør  
overførast  frå  Innovasjon  Norge  til  fylkeskommunane.  Det  er  
fylkeskommunane  som  har  det  overordna  ansvaret  for  utvikling  og omstilling  i 
regionen,  og  dette  bør  sjåast  i samanheng  med  arbeidet  elles  i regionen.  
 

-  Prosess:  Ved  overføring  av  oppgåver  frå  statlege  etatar  til  fylkeskommunen  
blir  det  viktig  at  styringssystem  og beslutningsstruktur  blir  gjort  smidig,  slik  at  
verkemidlane  kommer  raskt  og  hensiktsmessig  i bruk.  
 

-  Kompetansepolitikk :  Ekspertutvalet  legg  til  grunn  at  universiteter  og  
høgskolar  bør  samarbeider  tett  med  fylkeskommunane  om  utviklinga  av  
relevante  utdanningstilbod.  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  vil  i den  
samanheng  understreke  behovet  for  at  styrings-  og  finansieringssystemet  av  
universiteta  og høgskolane  blir  innretta  slik  at  det  blir  lønsamt  for  dei  delta  i 
det  regionale  samarbeidet.  
 

-  Kollektivtrafikk:  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  er  samd  i forslaget  frå  
Trøndelag  fylkeskommune  om  at  ekspertutvalet  burde  vurdert  å samle  ansvar  
for  skoleskyss,  kollektivtransport  og  helsetransport.  Spesielt  med  tanke  på at  
det  no  blir  utvikla  mobilitetssystem  som  kan  vere  tverrsektorielle.  
 

-  Taxi:  Ekspertutvalet  kunne  ha  tatt  opp  situasjonen  innafor  drosje  med  ESA-
saka,  og  betydning  av  ein  sterk  regional  løyvemyndigheit.  Det  er  viktig  at  
fylkeskommunane  beheld  løyveansvaret  for  å kunne  integrere  drosje  i det  
regionale  transporttilbodet.  
 

-  Klima  og  miljø:  På bakgrunn  av  erfaringane  som  er  gjort  i 
vassforvaltningsarbeidet  vil  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  trekke  fram  
betydinga  av  at  Miljødirektoratet  får  eit  tydeleg  ansvar  som  fagleg  
støttespelar  for  fylkeskommunane.    
 

-  Akvakultur :  Fylkeskommunane  bør  også  få  ansvar  for  driftsplangodkjenning  
og løyve  til  akvakultur  av  matfisk  i ferskvatn,  begge  heimla  i akvakulturlova.  
Fylkeskommunane  sit  i dag  på kompetanse  til  å ta  over  desse  oppgåvene,  og  
det  vil  kunne  føre  til  betre  ressursbruk  og sterkare  samordning.  
 

-  Vassforvaltning :  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  forventar  at  regjeringa  
stiller  arbeidet  med  endringsforslaget  frå  KLD/OED  i bero,  og  at  denne  
oppgåva  blir  vurdert  saman  med  andre  oppgåver  for  det  regionale  folkevalte  
nivået  som  ein  del  av  regionreforma.   
 

-  Ressursforvaltning  og  oljeselskapa :  Fylkeskommunane  må  bli  tatt  
tidligare  inn  i prosessen  for  oljeselskapa  sine  utbyggingsplaner  på norsk  
sokkel.  Regionale  myndigheiter  må  holdast  informert  om  fasane  før  
innlevering  av  PUD (plan  for  utbygging  og drift)  og  PAD (plan  for  anlegg  og 
drift).  Det  må  påleggast  utbyggar  å informere  regionale  myndigheiter  om  
moglegheitsstudiene,  konseptstudiene  og forprosjekteringa.  
 

-  Bibliotek:  I  Nasjonal  bibliotekstrategi  2015-2018,  er  det  utvikla  ein  modell  
for  tildeling  av  prosjekt-  og  utviklingsmidlar  som  skal  disponerast  i tre  
hovudområder:  felles  infrastruktur,  arenamidlar  og  utviklingsmidlar.  
Ekspertutvalet  er  ikkje  tydeleg  på om  desse  midlane  skal  overførast  i sin  
heilheit,  eller  om  det  gjeld  delar  av  dei.  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  
meiner  at  ansvaret  i sin  heilheit  bør  overførast  fylkeskommunen,  då dette  vil  
forsterke  ansvaret  og  rolla  vi  har  på fagområdet.  
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-  Kulturvern:  Det  hadde  vore  ein  fordel  om  mynde  til  å prioritere  og vedta  
sikringstiltak  – innanfor  gitte  økonomiske  rammer  – hadde  følgt  
dispensasjonsmyndet.  Det  vil  vere  i tråd  med  ekspertutvalet  sin  ambisjon  om  
å samle  saksfeltet  på eitt  forvaltningsnivå  og gjere  det  meir  oversiktleg.  
Døme  på slike  sikringsprosjekt  kan  vere  innsamling/kartlegging  av  fonnefunn,  
geofysisk  kartlegging  av  kulturminner  under  markoverflaten,  eller  
restaurering  eller  undersøking  av  skadde  lokalitetar.  Å overføre  
tilskotsordningane  i si heilheit  til  fylkeskommunane,  vil  bidra  til  ei  heilskapleg  
kulturminneforvaltning.    
 

-  Spelemidlar  til  idrett:  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  støttar  ikkje  
tilrådinga  om  at  kriteria  for  fordeling  av  spelemidlar  mellom  fylkeskommunane  
bør  endrast  slik  at  folketal  og  befolkningssamansetning  blir  tillagt  høgare  
vekt.  Vi viser  her  til  Trøndelag  fylkeskommune  si påpeiking  av  at  det  er  andre  
faktorar  enn  fordelingsnøkkelen  som  har  innverknad  på anleggsetableringa.  
Dagens  fordelingsnøkkel  på spelemidlar  bør  derfor  vidareførast.  
 

-  Bufetat  og  familievern :  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  støttar  overføring  
av  oppgåvene  til  BUFETAT og familievernet.    
 

-  Regional  planlegging:  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  ser  det  som  særleg  
viktig  at  plan-  og  bygningsloven  får  inn  ein  heimel  som  forpliktar  staten  ikkje  
berre  til  å delta  i utarbeidinga  regionale  planar,  men  og til  å følge  dei  opp.  
 

-   Heilskapleg  samfunnsutvikling :  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  ber  om  
at  omsynet  til  heilskapleg  samfunnsutvikling  i dei  nye  fylka  blir  vekta  høgare  
enn  sektorane  sine  særinteresser  i den  vidare  behandlinga  av  regionreforma  
og i vurderinga  av  kva  oppgåver  som  skal  overførast  frå  staten  til  det  
folkevalte  regionale  nivået.  

 
 
 
 

U 29/18  Forskrift  om  fleksibilitet  i  fag-  og  timefordeling  i  Møre  
og  Romsdal  fylkeskommune  

Forslag  til  vedtak:  
Fylkestinget  godkjenner  lokal  forskrift  om  fleksibilitet  i fag-  og  timefordeling  i 
vidaregåande  opplæring  i Møre  og Romsdal  fylkeskommune  slik  den  er  lagt  fram.    
 
Samrøystes  tilråding  frå  Utdanningsutvalet  -  22.03.2018  
Fylkestinget  godkjenner  lokal  forskrift  om  fleksibilitet  i fag-  og  timefordeling  i 
vidaregåande  opplæring  i Møre  og Romsdal  fylkeskommune  slik  den  er  lagt  fram.    
 
 
Fylkesrådmannen  har  ikkje  andre  merknader  og  legg  saka  fram  med  slikt  
forslag  til  vedtak:   
 
Fylkestinget  godkjenner  lokal  forskrift  om  fleksibilitet  i fag-  og  timefordeling  i 
vidaregåande  opplæring  i Møre  og Romsdal  fylkeskommune  slik  den  er  lagt  fram.    
 
 
Samrøystes  tilråding  frå  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
Fylkestinget  godkjenner  lokal  forskrift  om  fleksibilitet  i fag-  og  timefordeling  i 
vidaregåande  opplæring  i Møre  og Romsdal  fylkeskommune  slik  den  er  lagt  fram.    
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U 30/18  Strukturelle  endringar  i  den  offentlege  
tannhelsetenesta  -  etablering  av  kompetanseklinikk  i  Søre  
Sunnmøre  kompetanseregion  

Forslag  til  vedtak:  
1.  Det  etablerast  ny  kompetanseklinikk  i Søre  Sunnmøre  kompetanseregion  med  

lokalisering  i Ørsta  under  føresetnad  av  samanslåing  av  distriktstannklinikkane  i 
Ørsta  og Volda.  Kompetanseklinikken  blir  lokalisert  til  planlagt  ny  Ørsta  
vidaregåande  skole.   
 

2.  Distriktstannklinikkane  i Hareid  og Ulsteinvik  blir  samlokalisert  til  Ulsteinvik  
sentrum,  nær  kollektivknutepunkt.   
 

3.  Som  følge  av  samlokalisering  etter  pkt.  1 og  2 blir  det  etablert  
ambuleringsklinikkar  i nye  Volda  kommune  med  eit  behandlingsrom  i tilknyting  
til  kommunalt  omsorgssenter  i Volda  sentrum  og i eksisterande  behandlingsrom  
i kommunalt  omsorgssenter  på Grodås  frå  2020.  Ambuleringsklinikk  blir  
etablert  i Hareid  sentrum  i tilknyting  til  nytt  helsehus.  Ambuleringsklinikkane  
skal  vere  eit  tilbod  for  gruppe  A-pasientar  (0-18  år)  med  størst  
behandlingsbehov,  samt  gruppene  C1-pasientar  (pleiepasientar  i institusjon)  og  
dei  av  C2-pasientane  (pasientar  med  kommunalt  vedtak  om  heimesjukepleie)  
med  størst  behov  for  tilrettelegging.  

 
4.  Distriktstannklinikken  på Vatne  og den  mellombels  stengte  

distriktstannklinikken  i Brattvåg  blir  samlokalisert  til  eksisterande  klinikklokale  
på Vatne.  Når  husleigekontrakten  for  klinikklokala  på Vatne  går  ut  i 2027,  vil  
flytting  av  klinikken  til  Brattvåg  igjen  kunne  vurderast.  

 
Behandling  i  Kultur-  og  folkehelseutvalet  -  14.03.2018   
Fylkestannlege  Anthony  Normann  Valen  orienterte  og  svarte  på spørsmål  i møtet.  
 
Viggo  Jordahl  (SV)  fremma  forslag  om  å utsette  behandlinga  av  saka.  
 
Votering  over  utsettingsforslaget  frå  Viggo  Jordahl  
Utsettingsforslaget  frå  Viggo  Jordahl  fekk  4 røyster  (SV,  1AP,  1H,  KRF) og fall.   
7 (SP,  MDG,  1AP,  V,  FRP, SUNML,  1H)  røysta  mot  utsettingsforslaget.  
 
Peder  Gjerstad  (H)  fremma  forslag  om  å utsette  behandlinga  av  punkt  4 i 
innstillinga  frå  fylkesrådmannen.  
 
Votering  over  utsettingsforslaget  frå  Peder  Gjerstad  
Utsettingsforslaget  frå  Peder  Gjerstad  fekk  9 røyster  (MDG,  AP, V,  SV,  SUNML,  KRF, 
H)  og  vart  vedteke.  2 (FRP, SP) røysta  mot  utsettingsforslaget.   
 
Peder  Gjerstad  (H)  fremma  på vegner  av  seg  sjølv,  Toril  Røsand  (H),  Frøydis  
Austigard  (V)  og  Randi  Asbjørnsen  (SUNML)  følgjande  endringsforslag:  
 
 «Erstatning  til  punkt  2:  
 «Distriktstannklinikkane  i Hareid  og Ulsteinvik  blir  samlokalisert  til  Hareid  

sentrum  nært  kommunikasjonsknutepunkt,  i forbindelse  med  det  nye  
helsehuset.»  

 
Randi  Walderhaug  Frisvoll  (KRF)  fremma  forslag  om  slik  endring  i setning  i punkt  3:   
 
  «Ambuleringsklinikk  blir  etablert  i Ulsteinvik  sentrum.»  
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Votering:  
Punkt  1 i tilrådinga  frå  fylkesrådmannen  vart  samrøystes  vedteke.  
 
Det  vart  votert  alternativt  over  punkt  2 i tilrådinga  frå  fylkesrådmannen  og 
forslaget  frå  Peder  Gjerstad  med  fleire.  Forslaget  frå  Peder  Gjerstad  med  fleire  fekk   
7 røyster  (H,  KRF, MDG,  V,  1AP,  SUNML)  og vart  vedteke.  
4 røysta  for  tilrådinga  frå  fylkesrådmannen  (SV,  SP, FRP, 1AP).  
 
Det  vart  votert  alternativt  over  punkt  3 i tilrådinga  frå  fylkesrådmannen  og 
forslaget  frå  Randi  Walderhaug  Frisvoll.  Forslaget  frå  Randi  Walderhaug  Frisvoll  fekk  
8 røyster  (H,  KRF, MDG,  V,  AP, SUNML)  og vart  vedteke.  3 røysta  for  tilrådinga  frå  
fylkesrådmannen  (SV,  SP, FRP). 
 
Tilråding  frå  Kultur-  og  folkehelseutvalet  -  14.03.2018  
1.  Det  etablerast  ny  kompetanseklinikk  i Søre  Sunnmøre  kompetanseregion  med  

lokalisering  i Ørsta  under  føresetnad  av  samanslåing  av  distriktstannklinikkane  i 
Ørsta  og Volda.  Kompetanseklinikken  blir  lokalisert  til  planlagt  ny  Ørsta  
vidaregåande  skole.   
 

2.  Distriktstannklinikkane  i Hareid  og Ulsteinvik  blir  samlokalisert  til  Hareid  
sentrum  nært  kommunikasjonsknutepunkt,  i forbindelse  med  det  nye  
helsehuset.  
 

3.  Som  følge  av  samlokalisering  etter  pkt.  1 og  2 blir  det  etablert  
ambuleringsklinikkar  i nye  Volda  kommune  med  eit  behandlingsrom  i tilknyting  
til  kommunalt  omsorgssenter  i Volda  sentrum  og i eksisterande  behandlingsrom  
i kommunalt  omsorgssenter  på Grodås  frå  2020.  Ambuleringsklinikk  blir  
etablert  i Ulsteinvik  sentrum.  Ambuleringsklinikkane  skal  vere  eit  tilbod  for  
gruppe  A-pasientar  (0-18  år)  med  størst  behandlingsbehov,  samt  gruppene  C1-
pasientar  (pleiepasientar  i institusjon)  og  dei  av  C2-pasientane  (pasientar  med  
kommunalt  vedtak  om  heimesjukepleie)  med  størst  behov  for  tilrettelegging.  

 
4.  Punkt  4 i tilrådinga  frå  fylkesrådmannen  vart  utsett.  
 
 
 
Fylkesrådmannen  har  følgjande  merknad:  

Det  er  avgjerande  for  eit  økonomisk  og fagleg  berekraftig  tannhelsetilbod  at  
distriktstannklinkkar  blir  samlokalisert  der  dette  er  føremålstenleg.  Etablering  av  
robuste  kompetansemiljø  i større  klinikkeiningar  er  viktig  for  å sikre  kvalitet  og  
pasientsikkerheit  i pasientbehandlinga.   

Spørsmålet  om  klinikklokalisering  i Haram  kommune  vil  fylkesrådmannen  kome  
tilbake  til.   

Fylkesrådmannen  legg  etter  dette  fram  slikt  forslag  til  vedtak:  

1.  Det  etablerast  ny  kompetanseklinikk  i Søre  Sunnmøre  kompetanseregion  med  
lokalisering  i Ørsta  under  føresetnad  av  samanslåing  av  
distriktstannklinikkane  i Ørsta  og Volda.  Kompetanseklinikken  blir  lokalisert  til  
planlagt  ny  Ørsta  vidaregåande  skole.   

2.  Distriktstannklinikkane  i Hareid  og Ulsteinvik  blir  samlokalisert  til  Hareid  
sentrum  nært  kommunikasjonsknutepunkt,  i samlokalisering  med  det  nye  
helsehuset.   

3.  Som  følge  av  samlokalisering  etter  pkt.  1 og  2 blir  det  etablert  
ambuleringsklinikkar  i nye  Volda  kommune  med  eit  behandlingsrom  i 
tilknyting  til  kommunalt  omsorgssenter  i Volda  sentrum  og i eksisterande  
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behandlingsrom  i kommunalt  omsorgssenter  på Grodås  frå  2020.  
Ambuleringsklinikk  blir  etablert  i Ulsteinvik  sentrum.  Ambuleringsklinikkane  
skal  vere  eit  tilbod  for  gruppe  A-pasientar  (0-18  år)  med  størst  
behandlingsbehov,  samt  gruppene  C1-pasientar  (pleiepasientar  i institusjon)  
og  dei  av  C2-pasientane  (pasientar  med  kommunalt  vedtak  om  
heimesjukepleie)  med  størst  behov  for  tilrettelegging.  

 
 
 
 
 
Behandling  i  Fylkesutvalet  -  11.04.2018   
Tove-Lise  Torve  (AP)  fremma  opp  igjen  fylkesrådmannens  opprinnelege  forslag  på 
vegner  av  seg  sjølv,  Jon Aasen  (AP)  og Vidar  Kjølmoen  (AP):  
 «Punkt  2.  

Distriktstannklinikkane  i Hareid  og Ulsteinvik  blir  samlokalisert  til  Ulsteinvik  
sentrum,  nær  kollektivknutepunkt.»   

 
 
Votering:  
Pkt.  1:  Tilrådinga  frå  fylkesrådmannen  vart  samrøystes  vedteke.  
 
Pkt.  2:  Det  vart  votert  alternativt  mellom  fylkesrådmannen  si tilråding  og forslag  

fremma  av  Tove-Lise  Torve  på vegner  av  fleire.  
 Fylkesrådmannen  si tilråding  fekk  6 røyster  (V,  1FRP, 1H,  1SP,UAVH)  og fall.  

Forslag  fremma  av  Tove-Lise  Torve  fekk  7 røyster  (3AP,  1SP,  1H,  1FRP, 
KRF)og  vart  vedteke.  

 
Pkt.  3:  Tilrådinga  frå  fylkesrådmannen,  med  endring  «Ambuleringsklinikk  blir  

etablert  i Hareid»,  vart  samrøystes  vedteke.  
 
 
 
Tilråding  frå  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
1.  Det  etablerast  ny  kompetanseklinikk  i Søre  Sunnmøre  kompetanseregion  med  

lokalisering  i Ørsta  under  føresetnad  av  samanslåing  av  
distriktstannklinikkane  i Ørsta  og Volda.  Kompetanseklinikken  blir  lokalisert  til  
planlagt  ny  Ørsta  vidaregåande  skole.   

2.  Distriktstannklinikkane  i Hareid  og Ulsteinvik  blir  samlokalisert  til  Ulsteinvik  
sentrum,  nær  kollektivknutepunkt .  

3.  Som  følge  av  samlokalisering  etter  pkt.  1 og  2 blir  det  etablert  
ambuleringsklinikkar  i nye  Volda  kommune  med  eit  behandlingsrom  i 
tilknyting  til  kommunalt  omsorgssenter  i Volda  sentrum  og i eksisterande  
behandlingsrom  i kommunalt  omsorgssenter  på Grodås  frå  2020.  
Ambuleringsklinikk  blir  etablert  i Hareid  sentrum.  Ambuleringsklinikkane  skal  
vere  eit  tilbod  for  gruppe  A-pasientar  (0-18  år)  med  størst  behandlingsbehov,  
samt  gruppene  C1-pasientar  (pleiepasientar  i institusjon)  og  dei  av  C2-
pasientane  (pasientar  med  kommunalt  vedtak  om  heimesjukepleie)  med  
størst  behov  for  tilrettelegging.  
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U 31/18  Vurdering  av  trafikkforholdene  på  fv.  259  Eide-
Høgset  -  svar  på  bestilling  frå  fylkestinget  

 
Forslag  til  vedtak:  
Fylkestinget  tar  vurdering  av  trafikkforholda  på fv.  279  Eide-Høgset  til  orientering.   
 
 
Behandling  i  Samferdselsutvalet  -  14.03.2018   
Kristin  Marie  Sørheim  (SP)  fremma  følgjande  forslag:  

«Tillegg  til  innstillinga:  
Fylkestinget  ber  om  at  utbetringar  av  flaskehalsar  på FV 279  blir  vurdert  opp  
mot  bygging  av  ny  veg  ved  første  rullering  av  investeringsprogrammet,  og  
at  trafikkprognosene  blir  gjennomgått  på nytt.»  

 
Votering:  
Tilrådinga  frå  fylkesrådmannen  vart  samrøystes  vedteke.  
 
Forslaget  til  tillegg  fremma  av  Kristin  Marie  Sørheim  vart  samrøystes  vedteke.  
 
Samrøystes  tilråding  frå  Samferdselsutvalet  -  14.03.2018  
Fylkestinget  tar  vurdering  av  trafikkforholda  på fv.  279  Eide-Høgset  til  orientering.  
 
Fylkestinget  ber  om  at  utbetringar  av  flaskehalsar  på FV 279  blir  vurdert  opp  mot  
bygging  av  ny  veg  ved  første  rullering  av  investeringsprogrammet,  og  at  
trafikkprognosene  blir  gjennomgått  på nytt.  
 
 
 
 
Fylkesrådmannen  har  ikkje  andre  merknader  og  legg  saka  fram  med  slikt  
forslag  til  vedtak:  
Fylkestinget  tar  vurdering  av  trafikkforholda  på fv.  279  Eide-Høgset  til  orientering.  
 
Fylkestinget  ber  om  at  utbetringar  av  flaskehalsar  på FV 279  blir  vurdert  opp  mot  
bygging  av  ny  veg  ved  første  rullering  av  investeringsprogrammet,  og  at  
trafikkprognosene  blir  gjennomgått  på nytt.  
 
 
Behandling  i  Fylkesutvalet  -  11.04.2018   
12  voterande.  
 
Samrøystes  tilråding  frå  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
Fylkestinget  tar  vurdering  av  trafikkforholda  på fv.  279  Eide-Høgset  til  orientering.  
 
Fylkestinget  ber  om  at  utbetringar  av  flaskehalsar  på FV 279  blir  vurdert  opp  mot  
bygging  av  ny  veg  ved  første  rullering  av  investeringsprogrammet,  og  at  
trafikkprognosene  blir  gjennomgått  på nytt.  
 
 

U 32/18  Hanne  Hægh  Ryste  -  fritak  frå  verv  -  suppleringsval  

Forslag  til  vedtak:  
Hanne  Hægh  Ryste  har  slutta  i NHO Møre  og Romsdal  og  får  fritak  frå  vervet  sitt  
som  varamedlem  i Yrkesopplæringsnemnda.  
 
Som  nytt  varamedlem  til  Yrkesopplæringsnemnda  blir  oppnemnt:  
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Pål Bakke.  
 
Behandling  i  Fylkesutvalet  -  11.04.2018   
12  voterande  
 
Samrøystes  tilråding  frå  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
Hanne  Hægh  Ryste  har  slutta  i NHO Møre  og Romsdal  og  får  fritak  frå  vervet  sitt  
som  varamedlem  i Yrkesopplæringsnemnda.  
 
Som  nytt  varamedlem  til  Yrkesopplæringsnemnda  blir  oppnemnt:  
Pål Bakke.  
 
 
 

U 33/18  E39  Lønset  -  Hjelset  -  lokalpolitisk  vedtak  om  
finanisering  

Forslag  til  vedtak:  
 
1 Møre  og Romsdal  fylkeskommune  tilrår  at  prosjektet  E39  Lønset-Hjelset  blir  

delfinansiert  med  bompengar  i tråd  med  «Faglig  grunnlag  E39  Lønset-Hjelset»  
frå  Statens  vegvesen  datert  21.3.2018.  

 
2 Møre  og Romsdal  fylkeskommune  legg  til  grunn  følgjande  finansiering  av  

prosjektet:  
�� Kostnadsoverslag  (styringsramme):  1380  mill.  2018-kroner  
�� Statleg  løyving  610  mill.  2018-kroner  
�� Bompengeandel  770  mill.  2018-kroner  

 
3 Innkrevjinga  skjer  i begge  retningar  i automatiske  bomstasjonar  på ny  og 

eksisterande  E39.  Innkrevjingspunktet  på ny  E39  blir  på Hjelset.  
Innkrevjingspunktet  på eksisterande  E39  blir  også  på Hjelset.  

 
4 Møre  og Romsdal  fylkeskommune  aksepterer  ein  gjennomsnittleg  

bompengetakst  på inntil  27  kroner  (2018-prisnivå).  Med gjeldande  føresetnader  
svarer  dette  til  bompengetakstar  på om  lag  30  kroner  for  takstgruppe  1 og om  
lag  60  kroner  for  takstgruppe  2.  

 
Dersom  det  i løpet  av  bompengeperioden  blir  opna  for  at  nullutsleppskøyretøy  
skal  betale  bompenger,  blir  taksten  inntil  50  prosent  av  ordinær  takst  innafor  
kvar  takstgruppe.  

 
5 I  tråd  med  nye  takstretningslinjer  for  bompengeprosjekt  blir  det  lagt  til  grunn  at  

trafikantar  i takstgruppe  1 som  betalar  med  elektronisk  brikke  oppnår  20  
prosent  rabatt,  og  at  trafikantane  i takstgruppe  2 betaler  det  dobbelte  av  
taksten  for  takstgruppe  1.  Det  gis  ingen  rabatt  for  køyretøy  i takstgruppe  2.  

 
6 Det  er  føresett  timesregel  og  eit  passeringstak  på 60  passeringar  per  månad  for  

køyretøy  i takstgruppe  1 føresatt  gyldig  brikke  og avtale.  
 

7 Møre  og Romsdal  fylkeskommune  legg  til  grunn  ein  innkrevjingsperiode  på 15  
år.  

 
8 Kostnadauke  utover  prisstigninga  opp  til  kostnadsramma  skal  dekkast  med  

statlege  midlar  og  bompengar  etter  same  prosentvise  fordeling  som  innafor  
styringsramma.  Eventuelle  overskridingar  ut  over  kostnadsramma  er  staten  sitt  
ansvar  og  blir  dekt  med  statlege  midlar.  
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9 Dersom  inntektene  blir  høgare  og/eller  finansieringskostnadene  lågare  enn  

førsett,  skal  bompengetaksten  reduserast  eller  bompengeperioden  kortast  ned.  
Endeleg  takst-  og  rabattsystem  skal  leggast  fram  for  lokalpolitisk  behandling  i 
god  tid  før  innkrevjinga  startar.  

 
10  Dersom  bompengeselskapet  sin  økonomiske  situasjon  gjer  det  nødvendig,  kan  

gjennomsnittstaksten  aukast  med  inntil  20  prosent  ut  over  prisstigninga  og 
innkrevjingsperioden  forlengast  med  inntil  5 år.  

 
11  For  Møre  og Romsdal  fylkeskommune:  
 Under  føresetnad  av  Kommunal-  og  moderniseringsdepartementet  sin  

godkjenning,  garanterer  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  med  
sjølvskyldnarkausjon  for  gjelda  til  bompengeselskapet,  med  pant  i 
bompengeselskapet  sin  rett  til  å krevje  inn  bompengar.  Det  samla  garantibeløpet  
(som  tilsvarar  bompengeselskapet  sin  maksimale  gjeld  berekna  ut  frå  
pessimistiske  føresetnader)  er  avgrensa  oppad  til  1 080  mill.  2018--kroner  med  
tillegg  på 10  prosent  av  til  ein  kvar  tid  gjeldande  hovudstol  til  dekking  av  
eventuelle  påløpte  renter  og  omkostningar.  Det  samla  garantibeløpet  blir  slik  1 
190  mill.  2018-kroner.  

 
 Garantien  gjeld  frå  første  opptrekk  på finansieringa  i samband  med  rekvisisjonar  

frå  Statens  vegvesen  i byggeperioden,  og  gjennom  innkrevjingsperioden  på 15  
år.  Innkrevjingsperioden  kan  i særlege  tilfelle  forlengast  med  inntil  fem  år.  I  
tillegg  skal  garantien  gjelde  inntil  to  år,  jf.  garantiforskrifta  § 3.  Samla  garantitid  
blir,  inkludert  byggeperioden,  på inntil  26  år  frå  første  opptrekk  på finansieringa  i 
samband  med  rekvisisjonar  frå  Statens  vegvesen.  

 
 Garantisten  sine  utlegg  kan  dekkast  gjennom  ein  auke  av  realtakstane  med  inntil  

20  prosent  og  ei forlenging  av  bompengeperioden  med  inntil  5 år.  Garantien  
gjeld  inntil  bompengeselskapet  sin  gjeld  er  nedbetalt  og  blir  redusert  i takt  med  
nedbetaling  av  lån.  Det  er  føresett  at  garantien  blir  sikra  1.  prioritet  i retten  til  å 
krevje  inn  bompengar.  

 
12  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  meiner  det  er  prinsipielt  feil  at  ein  

fylkeskommune  skal  påta  seg  garantiansvar  for  statleg  infrastruktur.  Blir  reglane  
for  garantiansvar  endra  i Stortinget  føreset  Møre  og Romsdal  fylkeskommune  at  
dette  også  blir  gjort  gjeldande  for  prosjektet  E39  Lønset  – Hjelset.    

 
 
Behandling  i  Fylkesutvalet  -  11.04.2018   
 
Tove-Lise  Torve  (AP)  fremma  følgjande  forslag;  

«Saka  blir  utsett  og  meldast  opp  til  behandling  på ekstraordinært  møte  i 
fylkesutvalet  under  fylkestinget  i april.»  

 
Votering:  
Forslaget  fremma  av  Tove-Lise  Torve  vart  samrøystes  vedteke.  
 
Samrøystes  tilråding  frå  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
Saka  blir  utsett  og  meldast  opp  til  behandling  på ekstraordinært  møte  i 
fylkesutvalet  under  fylkestinget  i april.  
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RS 5/18  Høyring  søknad  om  nedlegging  av  
reservekraftverket  på  Nyhamna  

 
Samrøystes  vedtak  i  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
Fylkesutvalet  tek  referatsaka  til  orientering.  
 
 
 
 

RS 6/18  Ferjeanbod  på  riksveg  

 
Samrøystes  vedtak  i  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
Fylkesutvalet  tek  referatsaka  til  orientering.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Oppfølging  Til  saklista:  
 
Frank  Sve  (FRP)  –   Utredning  av  Romsdalsaksen  
 
Frank  Sve  (FRP)  fremma  på vegner  av  av  seg  sjølv,  Margaret  Hoff  Berg  (FrP),  
Kristin  Marie  Sørheim  (SP),  Iver  Nordseth  (V),  Mette  Belden  (Uavh)  og   
Knut  Støbakk  (KrF):  
 

«Oversending  til  Fylkesrådmannen  der  ein  ber  om  sak  i Samferdselutvalget,  
med  vidare  behandling  i fylkesutvalg  og fylkestinget.  

 
 

Møre  og Romsdal  Fylkeskommune  ber  samferdselsdepartementet  utføre  eit  
tilleggsutgreiing  ang  Romsdalsaksen  som  alternativt  fjordkryssingsprosjekt  
over  Moldefjorden  i ferjefritt  E-39.  

 
Ei forutsetning  for  ei  slik  utgreiing  må  vere  at  posisjonen  som  E-39  
kryssinga  av  Moldefjorden  i Nasjonal  transportplan  står  ved  lag,  og  at  
alternativet  Møreaksen  ikkje  vert  unødvendig  forsinka.  

 
Alternativet  Romsdalsaksen  har  sterk  støtte  blandet  befolkninga  og 
næringslivet  i heile  fylket.  Det  er  ikkje  tidlegare  utreda  eit  alternativ  for  
ferjefri  E-39  over  Moldefjorden  som  er  i tråd  med  alternativet  
Romsdalsaksen.  Dagen  teknologi  er  også  i rivande  utvikling,  også  med  stor  
fokus  på ny  og framtidsretta  miljøteknologi.  Dette  medfører  at  Norge  må  
evne  å nytte  den  nyaste  og mest  framtidsretta  teknologien  i sine  
vegprosjekt,  spesielt  i slike  prosjekt  der  fleire  titals  milliard  kr  skal  nyttast.  
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Møre  og Romsdal  Fylkeskommune  ber  om  at  ei  slik  tilleggsutgreiing  vert  
gjennomført  av  ein  vegregion  i Statens  vegvesen  som  ikkje  har  Møreaksen  
prosjektet.»   

 
Saka  blir  oversendt  fylkesrådmannen.  
 
 
 
 
Frank  Sve  (FRP)  -  Bypakke  Ålesund  –  Statens  vegvesen  si  rolle  
 
Fylkesordføraren  svarte  på spørsmålet.  
 
 
 
Tove-Lise  Torve  (AP) –  Bestilling  av  sak  –  Todalsfjordprosjektet  –  pilot  
 
I  fylkesutvalsmøtet  26.  februar  vedtok  utvalet  samrøystes  følgjande  vedtak  knytt  til  sak  
U 14/18  Handlingsprogramm  samferdsel  2018:  
 

"Møre  og Romsdal  fylkeskommune  skal  arbeide  for  ei  utviding  av  perioden  ein  
kan  krevje  inn  bompengar  ved  ferjeavløsningsprosjekt,  slik  at  perioden  kan  
fylgje  perioden  for  ferjeavløsningsmidlar  på inntil  40  år.  

 
Grunngjeving:  

 
Fleire  ferjeavløsningsprosjekt  vil  få  ei styrka  finansiering  og/eller  verte  
sjølvfinansierande  ved  utviding  av  bompengeperioden.  Ei utviding  av  
bompengeperioden  med  ei realisering  av  ferjeavløsningsprosjekt,  vil  vere  å 
føretrekke  framfor  ferjebillett  til  evig  tid".  

 
Fylkesutvalet  ber  om  at  vedtaket  m.a.  følgjast  opp  med  ei saksutgreiing  med  
Todalsfjordprosjektet  som  case.  Målet  er  å få  gjennomført  Todalsfjordprosjektet  
som  ein  pilot  med  utvida  nedbetalingstid  med  bompengar  for  
ferjeavløsningsprosjekt.  Lykkast  vi  med  dette,  vil  det  i tillegg  til  raskare  
gjennomføring  av  Todalsfjordprosjektet,  bane  veg  for  fleire  
ferjeavløsningsprosjekt  i fylket  og  landet  forøvrig.  

 
Saka  blir  oversendt  fylkesrådmannen.  
 
 
 
 
 
Kristin  Marie  Sørheim  (SP)  -  Innspel  til  høring  –  statleg  vedlikehaldspakke  
 
Kristin  Marie  Sørheim  fremma  følgjande  oversendingsforslag:  
 
 «Oversendingsforslag  frå  Kristin  Sørheim  (SP):  

Stortinget  har  til  behandling  eit  mogleg  statleg  program  for  oppretting  av  
etterslepet  på fylkesvegnettet.  
Fylkesutvalet  ber  om  at  det  vert  utarbeidd  eit  grunngjeve  forslag  til  korleis  
desse  midlane  kan  fordelast  mellom  fylkeskommunane  etter  behovet  på dei  
ulike  vegelementa,  og  at  dette  vert  lagt  fram  for  politisk  behandling  i 
samferdselsutvalet  og  fylkesutvalet.  Dersom  det  av  tidsomsyn  er  naudsynt,  
kan  forslaget  oversendast  med  atterhald  om  politisk  godkjenning.»  

 
Saka  blir  oversendt  fylkesrådmannen.  
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Kristin  Marie  Sørheim  (SP)  -  Brev  frå  Ulstein  kommune  –  sjøvarmeanlegg  
til  Ulstein  videregående  skole.  
 
Fylkesrådmannen  følgjer  opp  saka.  
 
 
Gunn  Berit  Gjerde  (V)  -  Orientering  elferje  –  ladestasjonar  -  utforming  
 
Fylkesrådmannen  følgjer  opp  saka.  
 
 
 
 

Godkjenning  av  protokoll  

 
Samrøystes  vedtak  i  Fylkesutvalet  -  11.04.2018  
Fylkesutvalet  gjekk  gjennom  og godkjente  protokollen  frå  møte  i fylkesutvalet  
11.04.2018.  
 
 
 
Møtet  heva  kl.  15.40  

 


